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a r m a n m e l i . i r

کاندیداشدن ثریا آقایی برای 
کمیسیون ورزشکاران جهانی

ایسنا: ثریا آقایی اولین زن بدمینتون باز 
المپیکی ایران کاندیدای کمیسیون ورزشکاران 
است.  شده  بدمینتون  جهانی  فدراسیون 
انتخابات کمیسیون ورزشکاران فدراسیون 
جهانی بدمینتون برای سال ۲۰۲۱ تا ۲۰۲۵ 
۱۷ دسامبر( در کنار  روز جمعه ۲۶ آذر )
مسابقات جهانی اسپانیا برگزار خواهد شد. 
ثریا آقایی یکی از کاندیداهای این انتخابات 
است. ثریا آقایی به عنوان اولین بدمینتون باز 
زن ایرانی سهمیه المپیک توکیو را کسب کرد و 
توانست در المپیک در اولین مسابقه خود مقابل 
نماینده مالدیو پیروز شود که اولین برد تاریخ 
بدمینتون ایران در المپیک بود. در مجموع 
برای این انتخابات ۹ نامزد ثبت نام کرده اند که 
۵ نماینده از آسیا هستند.  در نهایت ۶ نفر برای 
این پست و برای مدت چهار سال )۲۰۲۱ تا 
۲۰۲۵( انتخاب می شوند. رئیس کمیسیون 
ورزشکاران توسط اعضا جدید انتخاب خواهد 
شد و پس از بررسی های لازم طبق اساسنامه 
فدراسیون جهانی به عضویت شورا در می آیند. 

خارجازمستطیلسبز

چک ۵۰۰ هزاردلاری عربستان 
به AFC بعداز قهرمانی الهلال! 

به  عربستان  فوتبال  فدراسیون  رئیس 
کنفدراسیون فوتبال آسیا کمک مالی کرد. 
بلافاصله بعداز قهرمانی الهلال در لیگ قهرمانان 
آسیا، فدراسیون فوتبال این کشور چک 
۵۰۰ هزار دلاری را به شیخ سلمان، داد که 
تحت عنوان پیشرفت پروژه ای در قاره آسیا 
 AFC است. شیخ سلمان گفت: مایلم از طرف
و خانواده فوتبال آسیا از فدراسیون فوتبال 
عربستان سعودی به خاطر سخاوت باورنکردنی 
آنها تشکر کنم که بدون شک به عنوان یک 
کاتالیزور برای ما عمل می کند تا تاثیر مثبتی 
بر زندگی افرادی که به ما نیاز دارند داشته 
باشد. من مطمئن هستم که این کمک مالی، 
جاه طلبی های AFC را برای تقویت و ارتقای 
حاشیه نشین ترین جوامع در سراسر قاره  
تقویت خواهد کرد. یاسر حسن المیسه حال، 
رئیس فدراسیون فوتبال عربستان نیز گفت: ما 
خوشحالیم که این فرصت را داریم تا از طریق 
این مشارکت، این همکاری را با کنفدراسیون 
فوتبال آسیا و بنیاد رویای آسیا AFC تقویت 
کنیم. به عنوان یکی از اتحادیه های پیشرو عضو 
AFC و کشوری که در هر سطحی با فوتبال 
درگیر است، مهم است که در راس امر بمانیم 
که هدف آن استفاده از ورزش برای منافع 

بیشتر بشریت است.

لیــگبـــرتر
توقف استقلال، برد پرسپولیس 
صدرجدول طلایی شد  

آرمان ملی: هفته ششم لیگ برتر روزگذشته با انجام 8 دیدار 
در حالی برگزار شد که تیم استقلال مقابل گل گهر متوقف شد. 
پرسپولیس به پیروزی رسید و سپاهان با برد به صدر جدول راه یافت.

 برد پرسپولیس
تیم های فوتبال پرسپولیس و صنعت نفت آبادان در چارچوب 
رقابت های هفته ششم لیگ برتر فوتبال از ساعت ۱8 در ورزشگاه 
آزادی تهران به مصاف هم رفتند. در ۱۰ دقیقه ابتدایی تیم صنعت 
نفت آبادان توانست نسبت به پرسپولیس در حملات موفق تر 
باشد؛ اما ۳ موقعیت این تیم در این دقایق قدرت لازم برای گلزنی 
را نداشتند و توسط سرلک دفع شدند. دقیقه ۱۹ دیدار هواداران 
تیم فوتبال پرسپولیس که پس از ۶۵۷ روز و برگزاری ۶۹ بازی وارد 
ورزشگاه شده بودند ، یحیی گل محمدی را تشویق کردند. پس از 
یحیی، هواداران سرخ پوش دست به تشویق ملی پوشان تیمشان 
زدند. تا دقیقه ۲8 دیدار همچنان دو تیم موقعیت خاصی نداشتند. 
نیمه نخست این دیدار  با تساوی بدون گل به پایان رسید. دقیقه 
۴۷ دیدار سانتر سرخپوشان با ضربه سر کامیابی نیا همراه بود، اما 
دروازه بان صنعت نفت ابادان این توپ را در آغوش گرفت. دقیقه 
۵۷ دیدار وحید امیری پس از تغییر موقعیت ضدحمله ای را از سمت 
راست دروازه صنعت نفت آبادان طراحی کرد و با خطایی که بازیکنان 
آبادانی انجام دادند سرخپوشان صاحب ضربه ازاد شدند. در ادامه، اما 
شاگردان یحیی از موقعیت هم موفق به گلزنی نشدند و توپ از بالای 
دروازه صنعت نفت آبادان به بیرون رفت. دقیقه ۷۱ دیدار سرلک 
بازیکن تیم فوتبال پرسپولیس با شوت خود از سمت چپ دروازه 
صنعت نفت دروازه این تیم را گشود. دقیقه 8۴ دیدار اشتباه حامد 
لک دروازه بان تیم فوتبال پرسپولیس میتوانست بازی را به تساوی 
بکشاند، اما این توپ از دروازه اش دور شد. دیدار تیم های فوتبال 
پرسپولیس و صنعت نفت آبادان از هفته ششم لیگ برتر فوتبال با 
نتیجه یک بر صفر به سود شاگردان یحیی گل محمدی به پایان رسید

 تساوی استقلال
دیروز استقلال مهمان گل گهر در سیرجان بود که این مسابقه 
با تساوی بدون گل خاتمه یافت. بازی متعادل آغاز شد و بیشتر 
لحظات ابتدایی به جنگ میانه زمین سپری شد. با گذشت زمان 
این شاگردان مجیدی بودند که با پاس های منظم بازی را در اختیار 
داشتند اما در خلق موقعیت ناکام ماندند. نیمه اول بدون آنکه اتفاق 
خاصی روی دروازه ها، سرد و کسل کننده پایان یافت. در نیمه دوم 
هم بازی همچنان سرد و کسل کننده دنبال  شد. دقیقه ۶۰ روی 
یک غافلگیری »آزادی« فرصت داشت تا استقلال را پیش بیندازد 
اما اکبر منادی مانع شد. در اواخر مسابقه شاگردان مجیدی دقت 
پاس هایشان را بالاتر بردند و تسلط بهتری پیدا کردند اما فایده ای 

نداشت تا بازی با تساوی بدون گل به پایان رسد.
 صحبت های مجیدی 

فرهاد مجیدی پس از تساوی بدون گل استقلال مقابل گل گهر 
سیرجان در هفته ششم لیگ برتر فوتبال، اظهارداشت: دوست 
نداشتم در نشست خبری شرکت کنم و به احترام خبرنگاران 
عزیز آمدم. اتفاقاتی در فوتبال ما می افتد که تعجب می کنم. تیمم 
دو، سه روز است که تمرین کرده و به اینجا آمد. صبح جلسه فنی 
در هتل داشتیم و سوار اتوبوس شدیم که به ورزشگاه بیاییم، بعد 
می گویند دو بازیکن  خارجی تان )ژستد و یامگا( نمی توانند بازی 
کنند. نمی توانستند زودتر یا در جلسه هماهنگی اعلام کنند؟ وی 
ادامه داد: ساعت ۱۳و۲۹ اعلام کردند که ۲ بازیکن نمی توانند بازی 
کنند. وقتی دستیارم به من گفت چند بازیکن را به سیرجان ببریم، 
گفتم هرچه بازیکن داریم ببریم، چون این اتفاق برای من قابل 
پیش بینی بود و می دانستیم با چه کسی بازی داریم. سرمربی تیم 
فوتبال استقلال عنوان کرد: از بازیکنانم خواستم بدون توجه به این 
اتفاقات تلاش شان را بکنند و فوتبال زیبایی را به نمایش گذاشتند. 
فکر نمی کنم کسانی که از طریق تلویزیون بازی را نگاه می کردند، 
دروازه بان ما را دیده باشند، مخصوصا نیمه دوم که اصلا به دروازه ما 
رسیدگی نشد. واقعا جای تأسف دارد در فوتبال حرفه ای پس از ۵ 
بازی نامه بزنند و بگویند دو بازیکن نمی توانند بازی کنند. امیدوارم 

در بازی های بعدی بتوانیم امتیازها را کسب کنیم.
 مربی گل گهر چه گفت؟

مجتبی سرآسیایی، مربی گل گهر سیرجان پس از تساوی بدون 
گل تیمش مقابل استقلال در هفته ششم رقابت های لیگ برتر 
اظهارکرد: بازی از نظر کیفی، شرایط خوبی نداشت. شاید از نظر 
فیزیکی و تلاشی که در میدان به وجود آمد، فضای خوبی را در بازی 
شاهد بودیم. ما در نیمه اول مالکیت توپ را در اختیار داشتیم اما 
در نیمه دوم استقلال شرایط بهتری داشت. از نظر فنی روز خوبی 
نداشتیم و انتظار از بازیکنان ما بالاتر است. به هیچ وجه از شرایط 
فنی راضی نیستیم. او درباره حضور تماشاگران در بیرون از ورزشگاه 
افزود: حضور نداشتن تماشاگران در نتایج تیم تاثیرگذار است و در 
شرایط جدول خیلی اثرگذار خواهد بود. ما شرایط میزبانی در این 

بازی داشتیم اما نمی توانیم این کار را انجام دهیم.
 صدرنشینی سپاهان 

سپاهان در حالی به مصاف فجرسپاسی می رفت که پس از دو 
هفته ناکامی در کسب پیروزی، نیاز شدیدی به کسب ۳ امتیاز از 
این دیدار داشت. شاگردان نویدکیا طبق انتظار بازی را هجومی 
آغاز کردند اما زمین بازی اصلا شرایط مناسبی نداشت و نتوانستند 
چندان روی دروازه فجر خطرساز ظاهر شوند. با این وجود اما در 
حالی که سپاهان با در دست داشتن بازی در خلق موقعیت ناکام 
بود، گره بازی این تیم روی یک ضربه آزاد شکسته شد و این پورقاز 
بود که با ضربه سر، ارسال زیبای احمدزاده را به ثمر نشاند تا نیمه 
نخست با پیروزی سپاهان به پایان برسد. در نیمه دوم فجرسپاسی 
که عقب افتاده بود برای جبران گل خورده پیش کشید و این بهترین 
خبر برای سپاهانی بود که در زمین فجرسپاسی صاحب فضا و ایجاد 
موقعیت می شد. همینطور هم شد و گل دوم سپاهان قبل از یک 
ربع از آغاز نیمه دوم، روی یک ضدحمله و درخشش مثلث هجومی 
سپاهان توسط حسینی به ثمر رسید. فجرسپاسی هرچند بعد از 
گل دوم هم فشار زیادی برای زدن گل داشت اما ضدحمله های 
خطرناک سپاهان که می توانست چند گل دیگر هم برای این تیم 
در پی داشته باشد اجازه جبران نتیجه به میزبان نداد تا در نهایت 
این سپاهان باشد که پس از دو هفته ناکامی پیروز شود و چهارمین 
بردش را جشن بگیرد. سپاهان که تا پیش از این هفته سوم جدول 

بود، با این برد ۱۳ امتیازی و صدرنشین شد.
 سایر دیدارها 

در دیگر دیدارهای روزگذشته تراکتور با یک گل پدیده را شکست 
داد. نساجی مقابل پیکان به تساوی ۲ بر ۲ رسید. تقابل هوادار و 
آلومینیوم با تساوی بدون گل به پایان رسید. ذوب آهن با یک گل 
مقابل فولاد شکست خورد. مس رفسنجان نیز با همین نتیجه نفت 

مسجدسلیمان را از پیش رو برداشت.

ستار همدانی بازیکن سابق استقلال و تیم ملی 
در خصوص وضعیت شاگردان اسکوچیچ  و البته 

تبلیغات محیطی پاسخگوی سوالات بود. 
 این روزها بحث تبلیغات محیطی هم 

خیلی مورد توجه است؟
باشگاه های استقلال و پرسپولیس آبروی فوتبال 
ایران هستند. همانطور که تیم ملی ایران در قاره 
آسیا یک امتیاز بزرگ برای فوتبال این قاره است، 
شما مطمئن باشید هرگز فیفا و کنفدراسیون 
فوتبال آسیا  فوتبال ایران را با محرومیتی مواجه 
نخواهد کرد، چون اعتبار فوتبال ایران به قدری زیاد 
است که آنها جرأت حذف فوتبال ملی و باشگاهی 
را به خودشان نمی دهند، اما بالاخره باید ما نیز 
حرکتی انجام دهیم. باید به فکر اصلاح امور باشیم، 
وقتی باشگاه ها درآمد نداشته باشند، طبیعتا 
مشکلات افزایش خواهد یافت به همین دلیل بهتر 
است فدراسیون فوتبال دست از دخالت در امور 
درآمدزایی باشگاه ها بردارد تا تمرکز بیشتری بر 
حوزه فوتبال ملی داشته باشد و خطرات احتمالی 
از روی سر نمایندگان باشگاهی و فوتبال ملی 

برداشته شود.
 عملکرد تیم ملی را چطور می بینید؟

در این مدت نتایج بسیار خوبی گرفتیم و فکر 
می کنم با این روند، بازی های آخر ما تشریفاتی 
خواهد بود و تیم ما به جام جهانی راه یافته 
است. نکته ای که وجود دارد، اینکه هم بچه ها 
خیلی آماده اند و هم مربی بسیار خوبی داریم 
که هیچ گونه حاشیه ای ندارد و با تمام وجود کار 
می کند. برخلاف مربیان قبلی که هم ادعای زیادی 
داشتند و هم هزینه سنگینی روی دوش فوتبال 
گذاشتند؛ اسکوچیچ کارش را به نحواحسن انجام 
می دهد. هم او به فوتبال ایران کمک کرده و هم 
فوتبال ایران به او که حالا کاندیدای بهترین مربی 

سال ۲۰۲۱ هم شده است.
 اسکوچیچ باید در جام جهانی هم حضور 

داشته باشد؟
وقتی اسکوچیچ تیم را به این شکل به جام 
جهانی می برد، پاداشش این است که در جام 
جهانی هم روی نیمکت تیم ملی حضور داشته 

باشد. 
 طارمی هم ظاهرا به تیم ملی برمی گردد؟

خوشبختانه طارمی دوست ندارد، وارد حاشیه 
شود اعتقاد دارم طارمی بهترین لژیونر تاریخ 
فوتبال ماست، در لیگ مطرحی بازی کرده و آقای 

گل شده است.

گفــتوگــو
ستار همدانی: 

 فیفا و کنفدراسیون آسیا 
 »ایران« را محروم  

نمی کنند! 

آرمان ملی- امید کاجیان: می گوید همان 
تیمی که دوبار قهرمانی در آسیا را در کارنامه اش 
دارد یکسال است سرمربی ندارد و دو سال هیج 
اردوی ملی . ۲۶   ساله و اهل مازندران دقیق ترش 
می شود شهرستان نکا. از کودکی عاشق ورزش. 
از همان دورانی که همراه با پدر،کونگ فوو  و 
تیر اندازی کار می کرده و به قول خودش شور 
و انرژی اش اینگونه تخلیه می شد تا  دوران 
مدرسه ای که در مسابقات والیبال و پینگ پنگ 
چندین مقام استانی آورده و... تا وقت هایی که 
در کوچه و خیابان پابه توپ می شد و هراسی از 
قضاوت شدن توسط بقیه هم نداشته. نامش زهرا 
لطف آبادی است. همان دختر نکایی، سنگربان 
تیم ملی فوتسال بانوان و باشگاه ملارد تهران. 
شاید مثل خیلی از ورزشکاران زن کشورمان 
به رغم تمام شایستگی ها و افتخار آفرینی ها 
کمتر در رسانه ملی نام او را می شنویم. این روزها 
که دوباره ماجرای فوتبال بانوان به واسطه 
حاشیه هایش از آن لباس تا آن دروازه بان غیور 
کشورمان بر سر زبان ها افتاده، بد نیست تا 
نیم نگاهی هم به فوتسال بانوان داشته باشیم 
و درددل های یکی از ملی پوشان این رشته. 
مشکلات کسانی که حتی از فوتبال بانوان هم 
بیشتر است آن هم به رغم افتخار آفرینی هایی که 
این تیم در آسیا داشته است. یعنی دوبار قهرمانی 
در این قاره. پای حرف ها و در دل های دروازه بان 

تیم ملی فوتسال بانوان می نشینیم. 
 خانم لطف آبادی چرا فوتسال و چرا 
دروازه بانی؟ چگونه به این سمت کشیده 
شدید؟ و چه قدر دراین مسیر از حمایت 

خانواده برخوردار بودید ؟
از وقتی به یاد دارم  همیشه در خیابان و 
کوچه فوتبال بازی می کردم، بی تعارف بگویم 
حس می کردم تنها رشته  که با آن خوشحالم 
و می توانم در آن آرزو های بزرگی داشته باشم، 
همین است. از سن ۱۵ سالگی فوتسال را شروع 
کردم، آن وقت ها بازیکن بودم، چندین سال در 
سطح لیگ دو  کشور بازی کردم و به اردو های 
ملی فوتبال دعوت می شدم و حضور داشتم، 
در سن ۱8 سالگی بود که به علت مشکل کف 
پای صاف و با صحبت هایی که با پزشک داشتم 
تصمیم گرفتم فوتسال را برای همیشه رها کنم 
و تمرکزم را روی درس خواندن بگذارم، چندین 
ماه بازی نکردم ولی این ماجرا باعث شد تا از نظر 
روحی دختر ضعیفی شوم. پذیرش این جریان 
برایم سخت بود از اینجا فصل جدید زندگی ام 
شروع شد چون من تصمیم گرفتم دروازه بان 
بشوم و رشته تحصیلی ام هم شد تربیت بدنی.

واقعیت این است که در ابتدا خانواده ام حمایتی 
از من نداشتند، چون مثل خیلی از خانواده ها 
معتقد بودند دختر باید درس بخواند، دختر نباید 
خیلی از خانه بیرون برود ولی این برای آرزوهای 
من کافی نبود، من تحمل و صبوری کردم و به 
خانواده ام نشان دادم که می توانم مراقب خودم و  
موفق باشم. وقتی کم کم شاهد موفقیت های من 

بودند دیگر از حامیان  اصلی ام شدند.
 برایتان جذابیت فوتبال بیشتر است 

یا فوتسال؟  
فوتسال. چون فشاری که روی دروازه ها هست 
باعث می شود گل بیشتری رد و بدل شده و چون 
خودم گلر هستم دوست دارم توپ های زیادی 
مهار کنم این طوری حوصله ام سر نمی رود، تمام 

مدت هیجان دارم )می خندد(
 روزی چند ساعت تمرین می کنید؟ و 
ظاهرا تمرین با مردان را ترجیح می دهید؟ 
تا چه میزان این موضوع به توانایی تان 

کمک کرده است؟
 من از شروع کار با مربی مرد تمرین می کردم، 
چون دنبال یک پیشرفت بزرگ بودم. خیلی 
دیر حضور در پست دروازه بانی را شروع کردم 

یعنی از سن ۱۹ سالگی  ولی در  یکسال توانستم 
با تمرینات فشرده به لیگ برتر برسم. وقتی 
دروازه بانی را شروع کردم، در روز سه بار تمرین 
می کردم یک ساعت صبح زود، دو ساعت ظهر 
و یک ساعت عصر. ولی در حال حاضر هر روز ۳ 

ساعت تمرین می کنم. 
 زنان - از نوع نگاه جامعه به کسانی 
که این رشته را انتخاب می کنند تا باقی 
موارد - چه مشکلاتی برای ورود به این 

ورزش دارند؟ 
معمولا اولین واکنش به این رشته این است 
که مگر خانم ها فوتبال بازی می کنند؟ اما در 
گذشته این جریانات و مشکلات خیلی بیشتر 
بود ولی امروز واقعا لذت می برم که خانواده ها 
به دختران شان اهمیت می دهند و آن ها  را وارد 
عرصه ورزش می کنند. ولی قطعا که خیلی بهتر 
می شود تا بیشتر و بیشتر مردهای کشورم ما را 
باور کنند و آن  نگاه جنسیتی را از این ورزش 

جدا کنند.
 زنان چه محدودیت هایی در قیاس با 

فوتسالیست های مرد در این ورزش دارند؟ 
واقعا امکانات ما قابل قیاس نیست، از نظر  
سفر هایی که با اتوبوس می رویم، تغذیه هایی 
که داریم، پرداخت قرار دادها و همین طور سقف 
قراردادهای که ما  یک سوم آقایان فوتسالیست 
است. منتهی در حال حاضر خیلی حرف ما روی 
فوتسال نیست بلکه مقایسه با فوتبال است، 
چون درآمد کل فصل ما شاید پاداش یک بازی 
فوتبال آقایان به سبک آن ها باشد و این انصاف 

نیست .
 مسئولان فوتسال زنان برای پیشرفت 

این رشته چه کارهایی باید انجام دهند؟  
ما دو سال است که هیچ اردو ملی نداریم، 
یکسال است سر مربی ملی نداریم و هیچ 
برنامه ای نداریم و چیزی که در این میان در 
حال  از دست دادن آن هستیم بالارفتن سن 
بازیکن هاست و همین طور از دست دادن یک 
سری ستاره های فوتسال بانوان به علت بالا 
رفتن سن. قطعا با یک برنامه ریزی درست 

می توانند شرایط بهتری برای ما 
فراهم کنند. 

 بنــابراین قطعا از 
نظر مالــی ایـن ورزش 
نیاز هــای مالی تان را 
برای یک زنـدگی تامین 

نمی کند؟  

خیر، ما فقط می توانیم از پس زندگی روزمره 
خودمان با این مبالغ بربیایم، هیچ پس اندازی 

نمی توانیم داشته باشیم.
 به نظرتان فوتسال زنان پتانسیل این 
را دارد که در سطح جهانی برای کشور 
مقام بیاورد؟ هم اکنون فوتسال زنان 
ایران نسبت به کشورهای همسایه چه 

جایگاهی دارد؟ 
ایران در آسیا، دو قهرمانی به دست  آورده و 
سطح بالایی در کشورهای همسایه دارد ولی در 
سطح جهانی در حال حاضر حرفی برای گفتن 
نداریم با اینکه بازیکن های ما خیلی از نظر فنی 
بالاتر هستند و خوش تکنیک هستند ولی در 
قالب تیمی هنوز موفق نشدیم درسطح جهانی 
بدرخشیم که این دلایل خاص خودش را دارد که 
باید خیلی برنامه دقیقی روی آن پیاده شود که 
متأسفانه انگارکسی تمایل برای این کار ندارد.  

 در گذشته عضوی از فوتسالیست های 
زن مثل نیلوفر اردلان، ممنوع الخروج 
شدند به نظرتان چه کاری می شود در این 
باره که در خصوص سایر وزرشکاران زن نیز 

می شنویم کرد؟
وقتی سیستم مرد سالاری از کشورخارج شود 
حتما این جریانات که هر ساله در رشته های 

مختلف پیش می آید هم حل خواهد شد. 
پناهندگی  خبر  درباره  نظرتان   
می شنویم،  بعضا  که  ورزشکاران مان 
چیست؟ در رشته خودتان این مسئله تا 

چه میزان پررنگ است؟ 
خانواده،  ورزشکار  یک  باید  چرا  واقعا 
دوستانش، کشورش جایی که برایش از صفر 
شروع و تلاش کرده و به موفقیت های بسیاری 
در آن رسیده  را رها کند و  وارد کشور دیگری 
شود و آن همه سختی تحمل کند؟ به نظرم چون 
ارزش نیست، احترام نیست و توقعات را برآورده 
نمی کنند گاهی انسان مجبور می شود و هیچ 

راهی برای خودش جز این پیدا نمی کند.
 اخیرا درباره پوشش فوتبالیست های 
مثلا  و  شد  ایجاد  جنجــال هایی  زن 
نمایندگان مجلــس نسبــت بـه آن 
واکنش هایی نشان دادند به نظرتان چقدر 
این حواشی، اثر منفی روی عمــلکرد 
بازیکنان دارد و تاثیرات بد از بعد روانی 

خواهد داشت؟
طبیعتا این روند فشار روانی دارد و باعث 
می شود بازیکن از تمرکز لازم خارج شود 
متاسفانه بازهم همه اینها برمی گردد به 

همان نگاه جنسیتی.
 درست در فوتبال زنان 
پست  همان  در  و  ایران 
سنگربانــی کـه شما 
حضور دارید حواشی 
تلخی بــرای زهره 
کــودایی پیــش 
بخواهید  اگر  آمد 
خطاب به ایشان، 
بــه کســانی که 
چنین قضاوت هایی 
می کنند و تاثیرات 
آن صحبتی بفرمایید چه 

می گویید؟
ما وقتی به یک درجه ای می رسیم، 
حواشی های پشت سرمان خیلی زیاد 
می شود و کلا زیر ذره بین می رویم دراین 
مواقع واقعا مردم کشورمان باید حمایت 
کنند مثل کاری که با زهره کردند و این 
خیلی خوشایند بود تا بوده همین بوده گاهی 

جاده موفقیت خیلی دلسرد کننده می شود. 
 حضور زنان در استادیوم ها همچنان 
یکی از دغدغه هایی است که ایران با 

آن دست و پنجه نرم می کند ولی مجبور 
است تا برای رضایت فیفا و تدام میزبانی 
حضور در رقابت ها به آن تن دهد، حتی 
در مسابقات مقدماتی جام جهانی برای 
این موضوع وعده داده شده بود و در 
حالی که قرار بود بازی ایران و کره با حضور 
زنان باشد در نهایت به صورت کلی بدون 
تماشاچی برگزار شد و فعلا از قرار این رویه 
به بهانه کرونا ادامه دارد تا سبب محرومیت 
ایران نشود. خودتان استدلال هایی که 
برخی مبنی بر مشکلات حضور زنان در 
را چه قدر  بیان می کنند  استادیوم ها 
توجیه پذیر می دانید و نظرتان را جع به 
این استدلال ها و کسانی که در مجموع 
مخالف با حضور زنان در استادیوم ها 

هستند، چیست؟
 این موضوع کاملا درست است. بگویند 
چست؟   مخالفت ها  این  برای  دلایل شان 
می گویند حجاب؟ ما که با حجاب و الگو خاصی 
وارد استادیوم می شویم، می گویند ناسزا گفتن 
مردها؟ الان وقت پشت هم بودن ماست.  مردها 
می توانند به پیشرفت جامعه و این رشته کمک 
کنند چرا آن ها نتوانند در این زمینه حماسه 
سازی کنند؟ وقتی نماد مرد ایرانی با اصالت 
بودن و با شخصیت بودن است من فکر نمی کنم 
مشکلی برای حضور آزادانه همه زن ها در 

استادیوم باشد .
 بارها البته در گذشته برای رفع موانع 
قانونی به شکل گزینشی شاهد حضور 
تعداد کمی از زنان در استادیوم ها بودیم 
آیا این روند می تواند خواست و مطالبه 

زنان را مهیا کند؟
فکر نمی کنم، این شرایط باید برای همه مهیا 
باشد از من زهرا لطف آبادی که بخواهم بازی تیم 
محبوبم را از نزدیک ببینم تا خانمی که پایش 

به توپ نخورده و تیم محبوبش را دوست دارد.
رقابت های  تماشاچی در   وضعیت 
فوتسال زنان چگونه است؟ آیا از این بابت 

نیز محدودیت هایی وجود دارد؟ 
در حال حاضر بله به خاطر شرایط کرونا هیج 
تماشاگری نداریم. ولی در شرایط عادی حضور 
تماشگرها زیاد بود هم برای بازی های ملی و هم 
بازی های لیگ برتر. البته دراین مسابقات قبلتر 
فقط بانوان و تعدادی از مسئولان می توانستند 
به عنوان تماشاچی حضور داشته باشند اما الان 
حتی مسئولان هم به عنوان تماشاچی نیستند 

و فقط بانوان حضور دارند. 
 به نظرتان چه قدر وجود تماشاچی 
و البته پخش زنده مسابقات فوتسال و 
فوتبال )به صورت کلی ورزش های ( زنان 
می تواند به انگیزه ها در رقابت های داخلی 
کمک کند آن هم باتوجه به اینکه به هرحال 
همه بازیکنان با پوشش مدنظر مسئولان در 
این رقابت ها حضور می یابند. عدم پخش 
این رقابت ها و تصاویر آن چه تاثیری در 
بازیکنان عرصه های مختلف ورزش دارد ؟

وقتی پخش زنده باشد وقتی یک برنامه 
تخصصی در تلویزیون به فوتسال بانوان اهمیت 
بدهد، می دانید چندین نفر به این فکر می کنند 
که اسپانسر تیم ها بشوند تا دیده شوند؟ چرا این 
موضوع را خیلی ساده نادیده می گیرند؟ یادم 
هست چند سال پیش یک  برنامه ای بود به نام 
 ۲۰۲۰ و تایم زیادی به فوتسال زنان اختصاص 
داده بود چقدر آن سال شرایط لیگ خوب 
بود و انگیزه بین ما بازیکن ها خیلی زیاد بود 
و خانواده ها از دیده شدن بچه های شان لذت 
می بردند. متاسفانه ما در فوتسال در حال رشد 
نیستیم در حال پس رفت هستیم و نیاز به توجه 
داریم )شاید این حق ماست، چون همیشه از 

کنار همه بی توجهی ها ساده گذر کردیم(

خـــبر

     کفش و جوراب
در شبی که بازی دو تیم بایرن مونیخ و دیناموکیف 
زیربرف شدید برگزار شد، علاوه بر توپ نارنجی و 
خط کشی رنگی زمین چمن، استایل سرمربی تیم 
بایرن مونیخ هم بسیار قابل توجه بود. سرمربی بایرن با 

کفش و جوراب خاص مورد توجه قرار گرفت.

          مشکل
انگولو کانته ستاره خط میانی چلسی دقایقی بعداز گل 
اول چلسی مقابل یوونتوس در حالی که لنگ لنگان قدم 
برمی داشت، مجبور به ترک زمین شده و جای خود را به 
چیک داد تا اولین تعویض اجباری باشد. هنوز مشخص 

نیست که مشکل کانته در این بازی چه بود.

            ظرفیت آزادی
تا پایان پاندمی کرونا ورزشگاه آزادی حداکثر میزبان 
26 هزار نفر خواهد بود. بر این اساس از هر سه صندلی 
یکی قابل استقرار است و دو تای دیگر برای فاصله 
فیزیکی باید خالی بمانند. این پروتکل در بازی با استقلال 

رعایت نشد و جنجال  به وجود آورد.

ت
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/ تطبیق ص۱۱

 زهرا لطف آبادی سنگربان تیم ملی فوتسال 
بانوان در گفت وگو با »آرمان ملی«: 

 نه سرمربی داريم؛ 
نه اردو

درآمدکل فصل ما شاید پاداش یک بازی فوتبال آقایان شود
سقف قراردادهای ما  یک سوم آقایان فوتسالیست است

وقتی سیستم مرد سالاری از کشورخارج شود پدیده ای مانند نیلوفر اردلان پیش نمیاید
الان حتی مسئولان هم به عنوان تماشاچی نیستند و فقط بانوان در رقابت ها حضور دارند


